
AssensSpejderne 

Dagsorden for ledermøde 16. maj 2024 kl. 18.30 på Næsvej 33 

 

Deltagere: Blomme, Rune, Ulla & Hanne. Skriftlig tilbagemelding fra Tobias og talebesked 

fra Viktor. 

 

1. Velkomst ved gruppeleder Hanne. 

2. Opfølgning på referat fra sidste ledermøde, samt evt. fra bestyrelsesmødet. 

Opfølgning fra bestyrelsesmødet: 

- Teltene skal gennemgås og imprægneres. Rune spørger seniorerne, om de vil 

hjælpe med dette over sommeren. Trop har nu tjekket de små telte. 

- Det lille WC skal have nyt blandingsbatteri og udslagsvask. Rune beder VTF om at 

gøre det, nu de kommer med en ny rude også. Hanne orienterer Pernille-formand. 

- Søs skal igen rykke Assens Forsyning, så de får repareret advarselslampen ved 

brønden. Er ordnet nu. 

3. Valg af referent: Hanne. 

4. Status i grenene: 

a) Kort bordet rundt med stemning og børnetal i hver gren ved grenlederne. 

Mikro: 22 aktive børn, der møder glade op med få afbud. Stor succes med 

”ridder”-forløb, hvor mange spejder-færdigheder blev leget ind. Ullas ”barn” Niels 

har hjulpet med stor succes et par gange og flere forældre har budt sig til, så 

lederbemandingen er fin.  

Mini: Fortsat alvorligt problem med frafald og nu meget få minier tilbage. Dette 

vil påvirke hele gruppen fremadrettet og der skal gøres noget ved det nu, da det 

har stået på i flere år. Der skal være en mere fast voksen-bemanding og en 

planlægning af møderne i bedre tid, så vi andre kan hjælpe til i tide, og 

aktiviteterne er sjove og lærerige for spejderne. Erik Hald vil gerne tilknyttes som 

enten assistent eller hjælper; dette bedes Tobias hurtigst muligt få sat i gang. Er 

sket nu. Samtidigt kontakter Hanne Marie, som tidligere var hjælper og spørger, 

om hun vil igen. Alternativt kan Gry måske? Er sket, men ingen af dem kunne pt. 

Og ellers må vi skrive ud i forældrekredsen, at der er brug for nye kræfter (flere 

er allerede blevet spurgt, uden tilsagn).  



Junior: Ingen fra junior var tilstede eller havde givet en status på anden vis, men 

oplevelsen er, at juniorgrenen kører godt, trods lavt antal juniorer, og har fin 

lederbemanding på pt.  

Trop: Deltagelse i LPT 24. 1. plads på streetfood market og en samlet 5. plads 

ud af 43 deltagende patruljer. Flot gået! Men fremover ”låner” vi ikke spejdere fra 

andre grupper, når de ikke kender hinanden bedre. Opmærksomhed på 

fremover, at seniorer ikke er det samme som en tropsleder, hvilket Rune 

kommunikerer både til relevante seniorer og til tropsspejderne. Rune tager en 

snak med Mads, som er ny senior med 15 års spejdererfaring fra Melfar, om han 

vil hjælpe i troppen efter sommerferien. Mads kan senere hjælpe ved junior, hvis 

Gry og Viktor skal videre. Det bliver godt at få en god flok juniorer flyttet op efter 

sommerferien, så troppen bliver større, der er kun 5 nu og efter sommer måske 

kun 2. Hvis muligt vil vi gerne rekruttere lidt flere piger, eller få ”gamle” piger 

tilbage. Ingen fra trop vil med på Tydal lejren til sommer, så Ulla og Hanne 

spørger dem, om nogen af dem kunne tænke sig at hjælpe på mikro-

sommerlejren.  

Senior: Har deltaget i mange aktiviteter flere steder som hjælpere og lavet 

projekter i hytten til stor gavn, men ikke haft så mange ture. Til sommer skal 

mange med til Tydal. Senior vil gerne hjælpe til med flere ting i gruppen og ifm. 

hytten, hvilket vi tager imod med kyshånd, fx ift. telte. 

b) Status på ledere og/eller hjælpere i grenene?  

Se status ovenfor. 

Drøftes på næste ledermøde: Vi har tidligere aftalt at lave en kampagne for at 

hverve flere ledere. Hvornår kan den bedst være?  

5. Tema: Lejrmad ved Søs 

Drøftes på næste ledermøde. 

6. Tema: Plan for udarbejdelse af årshjul med tilhørende ”rød tråd” ved Hanne 

Blomme og Hanne laver et forslag i sommerferien, som så kommer til 

fællesdrøftelse til augustmødet. 

Vi deltager ikke længere som gruppe på PULS-løb, men hvis spejderne deltager 

med et tørklæde på under hele løbet og sender deres grenleder et foto som 

dokumentation, så kan de få 5 km mærket først forlæns, næste år baglæns og til 

slut bundet sammen (som Per, Lucas og Carl fra trop gjorde sidste år). I den uge, 

hvor der er PULS, så holder vi almindelige spejdermøder om onsdagen i stedet.  



Arbejdsdag er blevet en super tradition på en tirsdagsaften og med varm 

aftensmad. Kommer fast på årshjulet.  

Fællesturen ser vi på, om kan rykkes til efteråret fremover, da foråret er meget 

travlt på med divisionsaktiviteter og andet privat fx konfirmationer.  

7. Planlægning af fælles aktiviteter på tværs af grene: 

a) Opstilling i Østergade, Assens, 1/6, af borde til loppemarked: Rune ansvarlig. 

Hanne sender ud mht. hjælp. Hanne har bedt Rene fra banken om at kontakte 

Rune mht. tider, som vi ikke har fået at vide. Der er nu sendt ud mht. hjælp. 

b) Midsommerfest og oprykning 25/6:  

Mikro laver en heks på mødet forinden.  

Trop laver bål klar på dagen.  

Hanne laver invitation og sender ud, samt lægger på Facebook. 

Ulla spørger præsten fra Kærum, Rikke, om hun vil holde en båltale i 

børnehøjde. Hanne får besked af hensyn til invitationen. 

Ulla vil gerne lave pølser m brød; og spørger Søs om hun også vil hjælpe med 

det.  

Hanne og Ulla kigger på sangene, så vi får lidt fornyelse her også. 

Program: Vi starter med velkomst og flaghejsning; dernæst ”klassisk” oprykning 

og så båltale med bål. Derefter pølser med brød, hvor forældre kan tale med de 

nye ledere. Sange undervejs og flagstrygning med spejderbror samt ”Nu flyver 

mørkets fugle ud”. 

Ifm. oprykning, så vurderes det individuelt for hver spejder, om de er klar til 

oprykning og der tages samtidigt hensyn til kammerater og hvad de skal. Da 

mange først starter til spejder i 1. klasse nu, og ikke som tidligere i 0., så skal vi 

fastholde dem hos mikro i 2 år; derefter mini i 2 år; og så kan det hos junior 

afhængig af modenhed vurderes, hvornår de rykker til trop. På den måde kan 

spejderne lære det basale og modnes, inden de rykker til junior og trop.  

Hanne skriver ud til forældre om denne ændring ift. tidligere automatisk 

oprykning, herunder at man tager på sommerlejr i sin gamle gren, men starter 

efter ferien i sin nye. Så har vi heller ikke den forvirring med klasser og grene 

efter sommer. Sendes senest 1. juni, så de er forberedte. 

Alle grenledere skal vurdere, hvilke af deres spejdere, der skal oprykkes og 

meddele spejderen og forældre herom, hvis de skal rykkes. Dette kan ske 

mundtligt eller på mail og senest 20. juni. 



En samlet oprykningsliste skal sendes til Tobias/Kasserer fra hver grenleder 

senest 20. juni, med Blomme og Hanne cc, på mail. 

c) Første møde efter sommerferien er 13/8: Program frem til mindst efterårsferien 

skal være på hjemmesiden inden da. Ansvarlig – hver grenleder. 

d) Spejder for en dag/Tag en ven med: Skal gentages i august eller primo 

september, fastlægges ifm. årshjulet. Hanne laver materiale.  

8. Planlægning af lederarrangementer: 

a. Nogen, der har lyst til sommerhygge igen?  

Vi aftalte at ”nøjes” med en nytårskur, da det var en stor succes. 

b. Nogen lederkurser på vej?  

- Søs: Bålmad. 

- Tobias, Emil Rune og Erik Hald opfordres til at tage på et af korpsets 

lederkurser, som er målrettet deres grene, gruppen betaler.  

9. Økonomi & praktik: 

a) Udeståender ved hytten og/eller grunden?  

- Afhentning og lægning af donerede fliser udestår; Blomme taler med Viktor 

om det.   

- Trappe og Skorsten laves i sommerferien. Gulv fikses i uge 27. Blomme er 

kontakt til VTF. 

- Alarm: Afventer forslag fra Martin fra bestyrelsen. 

- Seneste indbrud udbedres af VTF, Rune har fat i dem. 

- Se desuden punkt 2. 

b) Rabat på lejre for søskende: Dette blev drøftet på sidste bestyrelsesmøde og 

der blev givet tilsagn om søskenderabat på lejre, når det vurderes nødvendigt. 

Denne vurdering skal de enkelte grenledere lave og så give Tobias/kasserer 

besked. Bestyrelsen skal ikke spørges ved enkeltsager, da principbeslutning er 

taget. 

c) MobilePay for gruppen: Drøftes pt. mellem Tobias og Søs. Tobias sender en 

konklusion rundt pr mail til ledergruppen, når de har landet det. Bør ikke afvente 

helt til næste ledermøde. 

10. Næste møde: Aftalt til mandag 12. august kl. 18.30. Husk at få det i kalenderen og 

meld afbud i god tid. Mindst en fra hver gren bør være tilstede.  



11. Eventuelt:  

Der blev takket for god ro og orden på terrassen. 

Blomme har skaffet en næste ny gasgrill til hytten. 


